

Curriculum Vitae (CV)

• Personal Information:

- Name: Lina SAKER
- E-mail : linasaker@yahoo.com
- Mobile: 0956951193
- Languages: French and English

• Education and Academic Background:

- 2009-2013 Phd thesis in pharmacology “ molecular pharmacology”
University of Paris Descartes (Paris 5)- Paris- France
- 2008-2009 Master 2 of research
Faculty of pharmacy, university of Paris Sud (Paris 11)- Paris -France
- 2007-2008 Master 1 of research
Faculty of pharmacy, university of Paris sud (Paris 11) -Paris- France
- 2004 Diploma in pharmacy & pharmaceutical chemistry
Faculty of pharmacy, university of Tishreen -Lattakia –Syria

• Academic degrees and administrative tasks:

- Member of Department of Pharmacology and toxicology ,Faculty of Pharmacy-Tishreen University :
2014- Till now
- Head of Department of Pharmacology and Toxicology, Faculty of Pharmacy-Tishreen University :
2017-2018 , 2018-2019, 2019-2020
- Head of Department of Pharmacology and Toxicology, Faculty of Pharmacy-Alandalus Privet University :
2020-2021 , 2021-2022.

• Publications and Scientific Work:

- Lecturer at faculty of pharmacy in other universities : Tartous university , Al Andalus privet university , Al Sham privet university , Alhawash privet university
- Supervisor of many master thesis
- published articles :
1-Pt-tppy, a G-quadruplex binding platinum complex, induces telomere dysfunction and G-rich regions DNA damage Metallomics. 2021 Jun 12;13(6)

2-Platinum Complexes Can Bind to Telomeres by Coordination.*Int J Mol Sci.* 2018 Jul 3;19(7)

3- Antitumor trans-N-heterocyclic carbene-amine-Pt(II) complexes: synthesis of dinuclear species and exploratory investigations of DNA binding and cytotoxicity mechanisms. *J Med Chem.* 2013 Mar 14;56(5)

• Vision:

Doing the best in this moment, puts you in the best place for the next moment

سيرة ذاتية (CV)

• المعلومات الشخصية:

- الاسم : لينا صقر
- البريد الإلكتروني : linasaker@yahoo.com
- الهاتف المحمول : 0956951193
- اللغات : الفرنسية والإنكليزية

• المؤهلات والشهادات العلمية:

- 1-دكتوراه PHD - اختصاص علم الأدوية الجزيئي - جامعة باريس 5 / رينيه ديكارت / - فرنسا 2009-2013
- 2- ماجستير M2 - اختصاص علم الأدوية - جامعة باريس 11 / باريس الجنوب / - فرنسا 2008-2009
- 3- ماجستير M1 - اختصاص علم الأدوية - جامعة باريس 11 / باريس الجنوب / - فرنسا 2007-2008
- 4- إجازة في الصيدلة والكيمياء الصيدلية - جامعة تشرين 2004

• المناصب الرئيسية:

- عضو هيئة تدريسية في قسم تأثير الأدوية والسموم - كلية الصيدلة - جامعة تشرين منذ عام 2014
- رئيس قسم علم تأثير الأدوية والسموم - كلية الصيدلة - جامعة تشرين: 2017-2018 ، 2018-2019 ، 2019-2020
- رئيس قسم علم تأثير الأدوية والسموم - كلية الصيدلة - جامعة الاندلس الخاصة للعلوم الطبية : 2020-2021 ، 2021-2022
- محاضر في جامعة طرطوس ، جامعة الاندلس الخاصة ، جامعة الشام الخاصة ، جامعة الحواش الخاصة

• الخبرات العملية:

- تدريس مقرر علم تأثير الأدوية في كليات الصيدلة التابعة لـ :
 - جامعة تشرين - جامعة طرطوس - جامعة الاندلس الخاصة - جامعة الشام الخاصة - جامعة الحواش الخاصة
 - الإشراف على رسائل ماجستير

• النشر والأعمال العلمية:

1-Pt-tppy, a G-quadruplex binding platinum complex, induces telomere dysfunction and G-rich regions DNA damage

Metallomics. 2021 Jun 12;13(6)

2-Platinum Complexes Can Bind to Telomeres by Coordination.

Int J Mol Sci. 2018 Jul 3;19(7)

3- Antitumor trans-N-heterocyclic carbene-amine-Pt(II) complexes: synthesis of dinuclear species and exploratory investigations of DNA binding and cytotoxicity mechanisms.

(5)J Med Chem. 2013 Mar 14;56

• الرؤية:

تقديم الأفضل ما لديك الآن ، يضعك في المكان الأفضل في الخطوة المقبلة